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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki

– podkomisji stałej do spraw turystyki (nr 5)
2 marca 2021 r.
Podkomisja stała do spraw turystyki, obradująca pod przewodnictwem posła 
Marka Matuszewskiego (PiS), zastępcy przewodniczącego podkomisji, rozpa-
trzyła:

– projekt planu pracy podkomisji na okres od 1 stycznia do 31 grud-
nia 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Otwieram posiedzenie podkomisji stałej do spraw turystyki Komisji Kultury Fizycznej, 
Sportu i Turystyki. Witam państwa posłów.
Informuję, że dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane przez marszałek Sejmu na pod-

stawie artykułu 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i prowadzone będzie z wykorzystaniem 
środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. 
Posłom uczestniczącym  zdalnie  przypominam,  że przed  posiedzeniem  otrzymaliście 
państwo instrukcje w sprawie zgłaszania się do dyskusji  i zabierania głosu w trakcie 
posiedzenia. Jednocześnie informuję, że posłowie członkowie podkomisji obecni na sali 
obrad głosują przy użyciu urządzenia do głosowania za pomocą legitymacji poselskiej. 
Wówczas nie używają tabletów i nie logują się w systemie komunikacji elektronicznej.
W celu stwierdzenia kworum przeprowadzone zostanie teraz głosowanie. Proszę pań-

stwa obecnych na sali o zagłosowanie za pomocą legitymacji, a posłów uczestniczących 
zdalnie o zalogowanie się do aplikacji i naciśnięcie przycisku w celu potwierdzenia obec-
ności na posiedzeniu. Przystępujemy do głosowania.
Stwierdzam kworum. Nie zamykam jeszcze głosowania.
Porządek dzienny posiedzenia przewiduje rozpatrzenie projektu planu pracy pod-

komisji do spraw turystyki na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r. W tym zakresie 
projekt planu pracy został dostarczony państwu posłom pocztą elektroniczną. Przecho-
dzimy do rozpatrzenia porządku dziennego.
Odczytam  teraz  plan  pracy  podkomisji  stałej  do spraw  turystyki  na okres                                     

od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r. Chciałbym od razu powiedzieć, że proponuję, aby pod-
komisja odbywała posiedzenie raz w miesiącu, chyba że pojawi się jakaś nagła sprawa 
i wtedy nie ma problemu, może być kolejne posiedzenie. 
W styczniu przewidujemy rozpatrzenie i przyjęcie planu pracy podkomisji na okres 

od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r. Materiał przedstawia prezydium podkomisji. 
W lutym przewidujemy informację na temat wsparcia realizacji zadań publicznych 

z obszaru turystyki w 2021 r. Materiały przedstawia prezes Polskiej Organizacji Tury-
stycznej. 
W marcu przewidujemy informację na temat funkcjonowania Obserwatorium Tury-

styki jako narzędzia wymiany i transferu wiedzy w sektorze turystyki. Materiały przed-
stawia minister rozwoju, pracy i technologii. 
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W kwietniu przewidujemy informację na temat agroturystyki w Polsce oraz planów 
jej rozwoju w najbliższym czasie. Informację przedstawi minister rozwoju, pracy i tech-
nologii. 
W maju przewidujemy informację na temat funkcjonowania drogowych znaków tury-

stycznych. Informację przedstawi prezes Polskiej Organizacji Turystycznej oraz dyrek-
tor generalny dróg krajowych i autostrad. 
W czerwcu planujemy ocenę  sezonu  turystycznego w Polsce w 2020 r. w aspekcie 

turystyki  przyjazdowej  i wyjazdowej. Materiały  przedstawi minister  rozwoju,  pracy 
i technologii. 
W lipcu mamy informację na temat wdrażania programów pomocowych dla branży 

turystycznej po pandemii COVID-19. Informację przedstawi minister rozwoju, pracy 
i technologii.
Otwieram dyskusję. Czy są jakieś inne propozycje? Nie ma zgłoszeń z sali. Zamykam 

dyskusję.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Zgłaszam się, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Proszę bardzo, pan przewodniczący Ireneusz Raś.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie przewodniczący, chciałem wyrazić zadowolenie…

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Proszę mówić troszeczkę głośniej.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Chciałem wyrazić zadowolenie z tytułu tego, że co miesiąc będzie odbywało się posie-
dzenie podkomisji.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Czy pan przewodniczący może powtórzyć, bo mamy delikatne problemy z głośnością?

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Czy teraz lepiej?

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Lepiej.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Chciałbym na najbliższym  posiedzeniu  podkomisji  zająć  się  środkami  finansowymi, 
które mogą wpłynąć na turystykę z Krajowego Planu Odbudowy. To są środki  euro-
pejskie. Dyskusja w parlamencie będzie się toczyła i powinna się odbywać z aktywnym 
udziałem naszej Komisji i podkomisji. Premier ogłosił w zeszły piątek otwarcie konsul-
tacji. Uważam, że powinniśmy to analizować i popierać to, co napisaliśmy w dezyderacie, 
że potrzebne są większe środki dla branży na czas po pandemii. Powinniśmy o to zawal-
czyć wspólnie, ponad podziałami. To moja uwaga merytoryczna. W najbliższym czasie 
polski parlament i Sejm będzie głosował. Mamy szansę uzyskać dla tej bardzo poszko-
dowanej w wyniku pandemii branży coś więcej. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, jestem tu w zastępstwie pana przewodniczącego 
Grzegorza Matusiaka, który poprosił mnie o poprowadzenie tej podkomisji, bo spóźnił 
się 2 minuty na pociąg. Myślę, że pan przewodniczący wie o tym i nie ma problemu, aby 
zaproponować takie posiedzenie na następnym posiedzeniu podkomisji. Z tego co wiem, 
musi być taki wniosek zgłoszony na piśmie.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Przepraszam, panie przewodniczący, ale to nie jest jakaś złośliwość z mojej strony. Polski 
parlament w najbliższych tygodniach będzie nad tym obradował. Jeśli nie zajmiemy się 
tym w marcu, to nasz głos nie będzie brany pod uwagę i będziemy musieli to indywidu-
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alnie załatwiać. To nie byłoby fair wobec branży, to byłaby niedobra sytuacja. Oczywi-
ście mogę tę dyskusję z prezydium Komisji uzgodnić i zrobić to na dużym posiedzeniu, 
ale aby później nie było głosów z państwa strony, że najpierw powinna obradować nad 
tym podkomisja. W związku z tym zgłaszam, aby to było w tej kolejności: podkomisja, 
Komisja, głosowanie w Sejmie. To wszystko się powinno w tym zmieścić. Proponował-
bym, aby jeszcze w marcu, w zależności od timingu, który zostanie zaproponowany przez 
polski rząd, wziąć udział w tej dyskusji od strony podkomisji i Komisji.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dobrze. Rozumiem, że pan przewodniczący chciałby, aby to było pierwsze posiedzenie.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Tak. To temat ważny i bieżący. Na pewno są środki na branżę, ale chodzi o powalczenie 
o jak największy ich zakres.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dobrze, ale mam małą uwagę. Jest tu napisane, że w styczniu jest rozpatrzenie i przy-
jęcie planu pracy. Rozumiem, że połączymy to w marcu, bo teraz mamy marzec. Trzeba 
te trzy punkty rozpatrzyć obecnie w marcu i jeszcze to, o co prosi pan przewodniczący. 
Jesteśmy w tej chwili w trakcie rozpatrzenia i przyjęcia planu pracy. Mamy informa-
cje na temat wsparcia realizacji zadań publicznych z obszaru turystyki. To jeszcze nie 
było omawiane, prawda? Tu jest zapisany luty, więc to wypadło. Myślę, że pan Grzegorz 
Matusiak nas słucha. Proponowałbym, aby w marcu odbyły się przynajmniej dwa posie-
dzenia podkomisji. Można połączyć punkty, to żaden problem. 

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Tak jest. Pozdrawiam pana przewodniczącego, wszystkich pracowników i członków pod-
komisji.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Bardzo serdecznie też pana przewodniczącego pozdrawiamy. 
Sprawa jest następująca. Odczytam. W marcu teraz jesteśmy w punkcie: rozpatrzenie 

i przyjęcie planu pracy podkomisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r. W marcu 
będzie  jeszcze  informacja na temat wsparcia  realizacji  zadań publicznych z obszaru 
turystyki w 2021 r. Czy ten punkt, który był na posiedzeniu podkomisji poprzednio, nie 
pokrywa się z tym? Nie, to były głównie tematy obszarów górskich. Tematy: informa-
cja na temat wsparcia realizacji zadań publicznych z obszaru turystyki w 2021 r. oraz 
informacja na temat funkcjonowania Obserwatorium Turystyki jako narzędzia wymiany 
i transferu wiedzy w sektorze turystyki i punkt, który zgłosił pan przewodniczący, roz-
patrzylibyśmy w marcu. 
Proszę  pana  przewodniczącego  o jeszcze  o odczytanie  tego  punktu  ponownie. 

Czy pan przewodniczący jest? 

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Jestem.  Chodzi  o dyskusję  nad  Krajowym  Planem  Odbudowy  od strony  turystyki.            
Proszę, aby sekretariat ten wniosek odpowiednio opisał. Myślę, że to zrozumiałe.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Można byłoby to uwzględnić jako trzeci punkt.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Informacja na temat Krajowego Planu Odbudowy i propozycji rządu do tego programu 
dla sektora branży turystyki.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dobrze. W takim przypadku zaproponowałbym przeprowadzić dłuższe posiedzenie pod-
komisji. Dodamy ten punkt do punktów, które jeszcze raz wymienię: informacja na temat 
wsparcia realizacji  zadań publicznych z obszaru  turystyki w 2021 r. oraz  informacja 
na temat funkcjonowania Obserwatorium Turystyki jako narzędzia wymiany i trans-
feru wiedzy w sektorze turystyki. Punkt trzeci byłby taki, jak zgłasza obecnie pan prze-
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wodniczący. Czy są inne głosy, jeśli chodzi o plan pracy? Nie ma dodatkowych zgłoszeń, 
online ani z sali. 
Zamykam głosowanie w sprawie kworum.
Przystępujemy do głosowania w sprawie planu pracy. Myślę,  że wszystko  jest dla 

wszystkich zrozumiałe. Kto jest za planem pracy podkomisji stałej do spraw turystyki 
zgodnie z tym, co przeczytałem na początku, z uzupełnieniami? Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał?
Zamykam  głosowanie.  Proszę  o podanie wyników.  Ile  jest  głosów  za? Głosowało 

7 posłów: za było 7, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał od głosu.
Stwierdzam, że podkomisja przyjęła projekt planu pracy podkomisji do spraw tury-

styki na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia podkomisji. Zamykam posie-

dzenie podkomisji.


